CALLS AND INVITATIONS
Still the ‘Last Best West’ or Just Like the Rest?

This conference will be held September 13-16, 2007 at Thompson Rivers University, Kamloops, British Columbia.
Deadline for papers/Panel Proposals: January 30, 2007.
Please submit proposals (approx. 250 words) to csc@tru.ca, MSWord attachment preferred.
For more information, contact Ginny Ratsoy (ratsoy@tru.ca) or Anne Gagnon (agagnon@tru.ca) or our website: www.tru.ca/ae/cnst
From the 19th century immigration poster from which this conference adapts its title to the travel brochures of today, Canada’s Western provinces have long been embedded in (and at times embedded themselves in) many and often disparate, even contradictory, identities. From the four provinces also emerged widely divergent political parties, prairie realism, BC bud, western alienation, Greenpeace, national medicare, the TISH school of poetry, the Emma Lake painters, the country-wide Fringe Festival circuit, stampedes, and the regional theatre system. This conference aims to examine some of the cultural, social, and political ways in which the provinces - individually or collectively – have informed the wider imagination.
We welcome single and joint submissions from all disciplines and from both historical and contemporary perspectives, comparative (the West versus the Rest) approaches, and local and/or trans-provincial examples. We particularly encourage interdisciplinary approaches, student submissions, and Aboriginal, Francophone, and international participation. We anticipate a refereed publication of proceedings following a peer-review process. Our goal is to take definitive steps towards a ‘thesis of the West.’
APPELS ET INVITATIONS
Réflexions sur l’Ouest canadien : Frontière utopique ou région comme les autres?

Ce colloque aura lieu du 13 au 16 septembre 2007 à Thompson Rivers University, Kamloops, Colombie-Britannique.

Date de la tombée des articles et des présentations : le 30 janvier 2007.

Veuillez envoyer les soumissions (d’environ 250 mots) à csc@tru.ca, de préférence en pièce jointe en MSWord.

Pour de plus amples renseignements, veuillez contacter Anne Gagnon (agagnon@tru.ca)  ou consultez notre site web: www.tru.ca/ae/cnst
De l’affiche d’immigration du 19e siècle qui a inspiré ce colloque jusqu’aux brochures touristiques de nos jours, les provinces canadiennes de l’ouest affichent, depuis longtemps, maintes identités disparates, voire contradictoires.  Les quatre provinces de l’ouest ont vu aussi l’émergence de dissemblables partis politiques alternatifs, du « roman réaliste des prairies », de la « Marie-Jeanne » de la C.-B., de l’aliénation de l’ouest, de Greenpeace, du système de santé national, du groupe de poètes TISH, des peintres d’Emma Lake, du grand circuit de festivals « fringe », des rodéos, et du système de théâtre régional. Le but de ce colloque est donc d’examiner les mécanismes culturels, sociaux et politiques qui ont permis à ces provinces de former – au niveau individuel tant qu’au niveau collectif – l’imagination au sens large.

Nous invitons les soumissions individuelles ou de groupes de toutes disciplines et de toutes perspectives, soit historiques, soit contemporaines, soit comparatives (l’Ouest vs. « le reste ») qui s’inspire d’exemples locaux et/ou interprovinciales.  Nous encourageons particulièrement les approches interdisciplinaires ainsi que les soumissions d’étudiants, d’autochtones, de francophones et de la communauté de recherche internationale.  Un processus d’examen par les pairs mènera à la publication des actes du colloque.  Le but ultime est de faire un pas définitif vers une « théorie de l’Ouest ».

PAGE  
1

